
Millainen olisi unelmien 
Karhunaukion koulu?

Kerrokantasi-kysely 10.1.-28.2.2022

Kommentteja 453. 



Toiveet koulun pihaan liittyen? 
Mikä innostaisi liikkumaan ja 
leikkimään? 
Mitä välineitä pihalle? 
Mikä lisäisi turvallisuuden tunnetta? 



• Liikkumiseen kannustavia välineitä, jotka ovat laadukkaita ja kestäviä. 

Keinut erityisesti ovat tärkeitä, myös kuntoilu- ja kiipeilylaitteet olisivat 

hyviä.

• Erilaisia pelialueita: jalkapallokenttä, joka talvella voisi olla luistelukenttä, 

koripallo, frisbeegolf ym. 

• Luonto vahvaksi elementiksi pihalle. Viereistä metsää ei saa tuhota!

• Luonnon terveys- ja hyvinvointivaikutuksista on paljon tutkimusnäyttöä, ja 

tämän päivän lasten luontosuhdetta olisi hyvä vahvistaa koulustakin käsin. 

Ja olisipa hienoa, että lapsilla olisi itselläänkin mahdollisuus kasvattaa 

jotain. 



• Ala- ja yläkoululaisten pihat ja tilat erikseen.

• Pihan hyvä valaistus.

• Valvontakamerat pihalle.

• Parkkialue: Olen huolissani siitä, että yläkoululaisten mopoautot täyttää 

lähiseudun kadunvarret.

• Toivon koulun pihalle nurmikkoa, ei vain betonia, puustoa, ei vain 

pylväslamppuja, pensaikkoa, ei vain teräsaitoja.

• Yrittäkää pitää ympäristö sekä käytännöllisenä että luonnollisena 

huomioiden kuitenkin ympäristö, jossa koulu sijaitsee.

• Pihalle katettuja alueita, joissa voi olla sateensuojassa.



• Penkki ja pöytäryhmiä. Sisäänkäynnillä on merkitystä, erityisesti, kun piha on 

liukas. Ahtaat ovet ovat houkuttaneet ongelmakäyttäytymiseen. Tehdään 

tahallaan ruuhkaa ja heitellään lumipalloja. 

• Koska koulun käyttäjät monen ikäisiä niin selkeä oma piha pienemmille 

koululaisille.

• Keinuja saisi olla paljon. Moni tykkää ja keinujonot pariin keinuun on usein 

pitkät.

• Pihan leikkitelineet hyödynnettävissä myös koulupäivän jälkeen. 

• Jos koulun on tarkoitus tulla tuohon kohtaan jossa sinistä viivaa on niin täysin 

väärä paikka koululle turvallisuuden kannalta. Liikaa liikennettä läheisyydessä.



Mitä toivot koulun sisätiloihin? 
Mikä lisäisi innostusta oppimaan? 
Mitä haluaisit luokissa ja tiloissa voivan 
tehdä? 
Mitä välineitä? 
Mikä lisäisi turvallisuuden tunnetta? 



• Monipuoliset ja muuntojoustavat oppimistilat olisi hyvät ja luonnollisesti 

huippuluokan opetusvälineet. 

• Mahdollisuus opiskeluun avoimissa ja suljetuissa tiloissa, ja monipuolisia 

istuinmahdollisuuksia erilaiset oppijat huomioiden. Myös sisällä olisi hyvä 

olla esim. keinuja, tai ihan vaikka aistihuone (aistimodulaatiohuone), jotta 

oppilailla olisi mahdollisuus säädellä omaa vireystilaansa päivän mittaan 

(rauhoittua, virkistyä).

• Luokkien hyvä valaistus ja valoisuus, tilavuus ja selkeys, riittävä seinien 

eristävyys.

• Leveät käytävät ym. valoisuus ja värikkyys, riittävästi istuinpaikkoja, 

säilytyskaappeja.

• Vessat; tytöille ja pojille omat sekä sukupuolineutraalit: huomioi kaikki. Hyvät 

lukot, siisteys.



• Muistakaa esteettömyys.

• Omia tiloja itsenäiselle opiskelulle ja erityisluokkien mahd. tarve.

• Iso liikuntasali ja saliin lava esiintymistä varten. 

• Liikuntasaliin renkaat ja köydet, joista voi roikkua ja tehdä temppuja. 

• Yksityiset suihkut liikuntasalin pukuhuoneisiin.

• Paljon erilaisia liikuntavälineitä mm. palloja ja hulavanteita, koripallokorit, 

trampoliineja, tilanjakaja/verho, jolla salia saa jaettua, kiipeilyseinä. 

• Liikuntatiloihin toivotaan uima-allasta. 

• Kouluun oma kirjasto, jossa saa lukea rauhassa. Kirjastoon mukavia sohvia ja 

istumapaikkoja.



• Iltapäiväkerho ja nuorisotilat samassa rakennuksessa kuin koulu. 

• Puutyöluokka ja käsityöluokka. 

• Iso ruokala.

• Luokkahuoneissa isot ikkunat tuomaan valoa ja avaruutta.

• Jokaisessa luokassa käsienpesupiste. 

• Koulun tiloihin huonekasveja.

• Luokkahuoneiden lisäksi ryhmätyötiloja ja kokoushuoneita. 

• Jokaiseen tilaan tietokone, valkotaulu, dokumenttikamera tms. toimiva 

tekniikka. 

• Opettajillekin oma opehuone.



• Riittävästi tilaa. Toivottavasti ei rakenneta jo valmiiksi liian pientä mitä esim

Ypsilon on. Mahdollisille pienluokille normaalikokoiset luokkatilat, eikä mitään 

koppeja.

• Iltapäivätoiminta otetaan hyvin huomioon tiloineen ja omine ulko-ovineen.

• Riittävästi luokkatiloja, ei avonaista tilaa, jossa on vaikea keskittyä.

• Kaappeja/isoja lokeroita, joihin mahtuu tavarat turvallisesti säilöön. Omat tilat 

rauhoittumiseen ja lepoon sekä vastavuoroisesti paikka/paikkoja, joissa voi 

purkaa energiaa!

• Tiloja, joita saisi käyttää myös koulun jälkeen

• Värikäs ja nykyaikainen, selkeä sekä esteetön. Tulisi olla erilliset 

siivet/kerrokset sekä ylä että ala-asteelle.



• Turvallisuus huomioon. Helposti valvottavat tilat.

• Lapset eivät hyödy ”avokonttorista”. Eläinavusteinen opetus tulisi huomioida 

tiloissa.

• Avara ruokala, josta voisi myös ostaa välipalaa, oleskelutilaa oppilaille, puu-

ja käsityöluokat, kotitalousluokka, nuorisotilat ala-ja yläasteelle sekä kirjasto, 

joka palvelee koululaisten lisäksi alueen asukkaita. 

• Akustiikka huomioitu, jotta minimoidaan kakofonia ja siten oppilaiden ja 

henkilökunnan hyvinvointi.



Muut toiveet kouluun liittyen



Usein toistuvia kommentteja

• Vastustetaan isoja kouluja.

• Tontti ja paikka koetaan liian pieneksi ja märäksi.

• Lisääntynyt liikenne ja parkkipaikkojen vähyys mietityttää.

• Kupittaan liikuntapaikat koettiin ylivertaisiksi ja Vasaramäen liikuntalinjojen 

jatko huolestuttaa. 

• Osallisuus koetaan huonoksi.



• Ideaali on tietenkin säilyttää koulu Vasaramäen alueella sijainnin ja 

liikuntapaikkojen sijainnin takia ! Mikäli tarvitsee siirtää, niin Skanssin alueella 

on hyvin tilaa. 

• Järjettömän ahdas paikka yhtenäiskoululle. 

• Yläkoulun tulee säilyä Vasaramäessä. Olympiakomitean arvostamaa 

liikuntalinjaa ei saa turmella. Ylisuuret yksiköt eivät edistä oppimista. Tämä 

esitys on mielivaltainen.

• Yläkoulun tulisi pysyä jatkossakin Vasaramäessä. En näe yhtään syytä, miksi 

lapseni lähtisivät kouluun Lausteelle, ja saman olen kuullut kaikilta muiltakin 

perheiltä. Koululla on keskeinen sijainti liikuntalinjaa ja bussiyhteyksiäkin 

ajatellen.

• Uusi koulu tulisi ehdottomasti sijoittaa Vasaramäkeen kuten aiempi koulu. 

Isojen yhtenäiskoulujen maine on tunnetusti huono ja aiheuttaa lapsille 

turvattomuuden tunnetta.



• Koulureitti tulisi tehdä mahdollisimman turvalliseksi kaikilta eri alueilta 

saapuville lapsille.

• Suunnitellun koulun saavutettuus on keskustasta ja muilta alueilta tulevia 

ajatellen onneton. Käytännössä Karhunaukion pohjoispuolelta oppilaat tulevat 

suuntaamaan keskustan kouluihin. Suunnitelma jättää aikamoisen aukon 

Kupittaan kohdalle.

• "En ymmärrä Karhunaukion koulun puolesta esitettyä segregaation 

vähentämiseen liittyvää argumenttia. Vasaramäen yläkoulua käyvät 

lähikoulunaan tälläkin hetkellä sekä Lausteen, Huhkolan että Vasaramäen 

nuoret. 

• Segregaatiota vähennetään kouluissa pitämällä luokkakoot järkevinä ja 

palkkaamalla riittävästi henkilökuntaa, jotta tukea tarvitsevat pysyvät mukana 

yhteiskunnassa. Jättiläiskoulu jonkun ojan varressa ei edistä yhdenkään 

lapsen koulutietä, oli hänen taustansa mikä tahansa."



• Pyöräily-yhteydet Huhkolaan Vasaramäestä eivät oikein paremmat voisi olla. 

Helposti polkee, molempiin suuntiin.

• Pitää huomioida niitä lapsia, jotka kulkee esim bussilla että siirtyminen 

bussipysäkiltä kouluun pihalle olisi mahdollisimman turvallista.  Lisäksi 

kävelytiet ja suojatiet kuntoon lapsille jotka kävelee kouluun.

• Mikä tarkemmin ottaen vasaramäkeläisiä sitten pelottaa? Oletko miettinyt, että 

demonisoimiesi alueiden ihan tavalliset lapset lukevat näitä kommentteja? 

Tunnen nämä alueet ja paljon ihmisiä täältä. Jos sinäkin tuntisit, olisit 

luultavasti eri mieltä. Älä pelkää, vasaramäkeläinen!

• Hienoa, että Karhunaukiolle tulle koulu. Siihen pääsee helposti Huhkolasta, 

Vaalasta, Lausteelta, Skanssista ja Kupittaaltakin. Skansiin koulu olisi 

järjestönä laittaa, koska siellä ei ole lapsiakaan. Turvalliset koulumatkat ovat 

tärkeitä.

• Alueen lapsilta kannattaa kysyä myös ideoita, mitä kouluun haluttaisiin pihalle 

ja sisätiloihin. He siellä opiskelevat.



• On mahtavaa, että meitä Huhkola-Lauste-Vaalan asukkaita on kuultu 

kouluasiassa. Karhunaukion alue on vaihtoehdoista ehdottomasti paras ja 

palvelee alueen asukkaita erinomaisesti mm. loistavien kulkuyhteyksien 

vuoksi. Tähän kouluun on joka suunnasta näppärä kulkea. 

• Erityisen arvokasta on tulevan koulun merkitys alueellisen eriytymisen ja 

ennakkoluulojen vähentämisen kannalta.

• Kouluruokailuun on panostettava! Laatia, kotimaisia raaka-aineita, lähiruokaa, 

ja ennen kaikkea maukasta ruokaa. Myös astiat, siisteys, puhtaus, tilojen 

viihtyisyys tärkeä.

• Aivan todella käsittämätön sijainti koululle. Rakentakaa se Skanssin pellolle, 

johon mahtuu niin autot, kuin urheilukenttä. Haluaisin myös tietää kuka/ketkä 

tätä sijaintia on/ovat ehdottaneet?



• Poropuisto ja alueen luonto tulee säilyttää. Kevyen liikenteen väylällä on 

ollut turvallista kulkea lasten kanssa ja ojan ylittävällä sillalla pääsee 

tutkimaan sorsia. Suunniteltu koulu pihoineen tulee aivan liian lähelle 

Poronkadun asuintaloja ja tuhoaa alueen lapsille rakkaan puiston ja 

ulkoilualueen.

• Ei koulua Karhunaukiolle, kiitos. Erittäin huono idea. Olisi ahdas paikka 

koululle ja lisäisi vain turhaa liikennettä alueella.

• Turussa on Suomen pahimpia integraatio-ongelmia. Kieltämättä ratkaistava 

on kysymys, miten Lausteen kehityssuunta saataisiin terveemmäksi eli 

maahanmuuttaat ja kantasuomalaiset vuorovaikutukseen keskenään. Tämä 

kouluratkaisu ei kuitenkaan mielestäni ratkaise ongelmaa. Valtaosa 

Vasaramäen oppilaista hakeutuu oletettavasti erityisluokille ja pyrkii 

välttämään nyt suunnitteilla olevaa koulua viimeiseen asti. Huhkolassa on 

rajallinen määrä lapsia per ikäluokka  ja näiden sekoittaminen 

lausteelaisten kanssa samaan kouluun ei vielä muuta suuntaa olennaisesti.



• Urheilupainotteisten oppilaiden osalta koulun siirto Karhunaukiolle on myös 

äärimmäisen huono ratkaisu. Tämän useat vastaajat ovat nostaneet täällä 

esiin. 

• Kommenteissa nousee myös esiin, ettei risteysalue täytä meluvaatimuksia 

koululle. Miten näistä säädöksistä voidaan poiketa?

• Toivottavasti päätöksentekijät vastaavat näihin kuntalaisten esittämiin moniin 

huolenaiheisiin. Vahvempi osallistuminen olisi erittäin tärkeää hankkeen 

hyväksyttävyyden kannalta ja siinä kaupunki on nyt epäonnistunut. 

Toivottavaa olisi, että aiheesta järjestettäisiin mahdollisuus lapsille ja nuorille 

itselleen kertoa näkemyksensä. Voisivatko valtuutetut kutsua heitä kertomaan 

mielipiteensä?"

• Koulu pitää rakentaa sinne missä on oppilaat. 
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